
Ne, nije kriv FBI: kriva je globalna 

promjena paradigme 

 
Zgrada  Kapitola SADa nakon prve temeljite obnove u više od pola stoljeća.  Foto: 
USCapitol Flickr 

Nakon diskusije o potencijalno temeljno novim ekonomskim odnosima SAD-Rusija i 
SAD-Kina koje razgovori izabranog predsjednika Donalda Trumpa i ruskih i kineskih 
predsjednika najavljuju, ovotjedna Azijsko-pacifička ekonomska konferencija (APEC) 
u Peruu mogla bi ugledati zamjenu Obamine neuspjele TPP „trgovinske nagodbe“ 
novom trgovinskom nagodbom koju je započela Kina s 19 zemalja uključujući 
Trumpove SAD-e.  Postojana izgradnja nove ekonomske paradigme velikih projekta 
infrastrukture Novog puta svile u sklopu „win-win“ strategije, uzet će još jedan veliki 
korak naprijed.  Upravo tome se SAD moraju pridružiti uz novu nacionalnu kreditnu 
instituciju, ovladavanjem Wall Street-a novim Glass-Steagall zakonskim činom. 

Helga Zepp-LaRouche, koja će održati govor na nacionalnoj konferenciji 
Peruvijanske Udruge ekonomista uoči konferencije APECa, uputila je ovu ispraćajnu 
poruku aktivistima države New Yorka na polasku u Washington sa svojim zahtjevom 
za Glass-Steagall: 

Prije svega, pozdrav svima.  Ovo je zasigurno veoma važna intervencija, jer 

ishod izbora u SADu, koji mnogi ljudi nisu očekivali, ustvari predstavlja dio 

globalnog procesa.  Sva pojašnjenja koja stižu iz američkih medija su, većim 

dijelom, zamagljivanje istine, ili nekakva izmišljena priča, kao FBI je kriv za 

Hillaryčin gubitak izbora, i tako dalje, i dalje.  

 



Strateške prilike su takove da je masi ljudi u transatlantskom području – u 

Europi i naročito SADu – dozlogrdio Establišment koji neprekidno djeluje protiv 

njihovih interesa.  „Države prelijetanja“ [države između istočne i zapadne obale 

SADa] – narod u tim državama nema predstavnika u transatlantskom 

establišmentu.  Oni to znaju jer za njih, uvjeti života i rada zadnjih desetljeća, 

može se reći, ali u stvari zadnjih 50 godina, bili su sve gori i gori.  Ljudi moraju 

tražiti više zaposlenja, a ne mogu spojiti kraj s krajem.  U mnogim slučajevima, 

gdje im sinovi, često i kćeri, odlaze u Irak pet puta za redom, vrate se kući 

potpuno slomljeni.  Ljudi su iskusili da im život postaje sve gorim, i izgubili su 

svaku nadu u washington/njujorški establišment. 

Imate istu pojavu u tzv. Brexit glasovanju u Velikoj Britaniji u lipnju; i tu nisu 

[krivi] samo izbjeglice, i ne oni očigledni razlozi, iako i oni igraju određenu 

katalizirajuću ulogu; kriv je isti temeljni osjećaj nepravde da jednostavno više 

nema vlade koja se brine za opće dobro.  I sva pojašnjenja koja se sad 

proturaju neće popraviti stanje sve dok se prilike ne isprave i uspostavi 

poštena vlada u SADu i Europi i drugim dijelovima svijeta. 

Skora nadolazeća situacija, gdje će se isto ogorčenje pojaviti bit će referendum 

u Italiji – gdje će se 4. prosinca održati referendum o izmjeni ustava koji će, 

prema sadašnjem raspoloženju, biti  također glas protiv Renzijeve vlade.  On je 

prvo obećao, da će dati ostavku, a sad kaže ne želi je dati; u svakom slučaju taj 

proces će se nastaviti dok se ne uspostave mjere oporavka. 

Zasad Trumpova pobjeda je otvoreno pitanje, jer još nije razvidno što će 

njegovo predsjedništvo postati; no kako Lyndon LaRouche naglašava gotovo 

svaki dan nakon glasovanja, ovo nije lokalno američko zbivanje.  Ovo je 

globalni problem; to je međunarodno pitanje. 

Jedan od glavnih razloga Trumpove pobjede na izborima je to, što je posebice u 

zadnje vrijeme, isticao da bi Hillary Clinton bila znak za III. svjetski rat zbog 

njene politike, ... jer je predlagala izravnu konfrontaciju s Rusijom.  To je upravo 

bila bit, jer smo bili na ivici vrlo, vrlo opasnog puta sukoba s Rusijom i Kinom. 

Trump je, tijekom izborne kampanje, često govorio da će imati različiti stav 

prema Rusiji.  Nakon što je dobio na izborima razgovarao je telefonom s 

Putinom i Xi Jinpingom, i u oba slučaja je rekao da će raditi na poboljšanju 

odnosa između SADa i Rusije kao i Kine.  To je očigledno od krajnje važnosti; a 

drugo krajnje važno pitanje je: Hoće li sprovesti svoje obećanje o Glass-

Steagallu, naročiti nakon svog govora u Charlottei gdje je ponovio da će 

provesti Glass-Steagall? 

Dat ćemo mu vremena za opravdanje; no moramo također biti svjesni da će 

cijela gomila s Wall Streeta, neokonzervativci u Republikanskoj stranci učiniti 

sve da do toga ne dođe.  Moramo stoga provesti ovu intervenciju da bismo 

stvarno poučili Kongres i Senat o čemu se tu radi.  Cijeli svijet sad ima oči – 

drži stvarno svoj dah – na tom pitanju, hoće li se američka politika promijeniti 

na bolje? 

Nadajmo se da hoće.  No zahtjeva sve mjere.  Glass—Steagall kao apsolutni 

preduvjet, bez kojeg ništa drugo neće funkcionirati; no to nije dosta.  Jer ne 

govorimo samo o reformi bankarstva.  Govorimo o potpuno novoj paradigmi u 



ekonomskom sustavu.  A nju moraju odrediti Četiri zakona Lyndona 

LaRouchea,  [Vidi također Četiri zakona (hrvatski)]  Na taj način treba to odrediti 

da bi svatko stvarno mogao razumjeti što mora činiti pri svom lobiranju.  

LaRouche je, naime, naglasio da je ključna stvar povećanje produktivnosti 

radne snage.  Jer zbog neoliberalne ili monetarne politike zadnjih desetljeća 

produktivnost se srozala, na transatlantskom području čak ispod praga 

pokrića.  Zbog toga trebamo nacionalnu banku, u tradiciji Alexandera 

Hamiltona; trebamo nacionalnu kreditnu politiku; trebamo međunarodni 

kreditni sustav, novi Bretton Woods sustav, i zasigurno trebamo sustav „win-

win“ suradnje svih nacija u izgradnji Novog puta svile – također unutar SADa –

da to postane svjetski kopneni most. 

Neobično je važan četvrti od Četiri zakona, koji kaže da se povećanje 

produktivnosti ekonomije ne može postići ako se ne krene u udarni program 

razvoja energije fuzijom; kao i međunarodni program suradnje u svemirskim 

istraživanjima.  Jer samo ako se te avangardne vrste skokova produktivnosti – 

tehnologija fuzije pridonosi vam sasvim različitu ekonomsku platformu.  

Uporabom fuzijske baklje moći ćete imati potpunu planetarnu energetsku 

sigurnost; imat ćete sigurnost sirovina jer ćete moći koristiti svaku vrstu 

otpada, odijeliti razne vrste različitih izotopa i rekonstituirati materijale 

spajanjem izotopa na potreban način 

To je, dakle, divovski tehnološki skok.  A isto vrijedi za svemirsku tehnologiju, 

jer ona će imati isti učinak kao u doba Apollo programa, kad je svako ulaganje u 

svemirsku tehnologiju, u rakete, u druge nove materijale, pridonijelo 14 centi 

povrata na svaki uloženi cent.  A sve od računalskih čipova do teflonskog suđa, 

došlo je kao nusproizvod svemirskih istraživanja. 

Stoga, da bismo svjetsku ekonomiju izvukli iz sadašnjih uvjeta, naročito u 

transatlantskom području, trebat će nam ta vrsta preusmjerenja prema 

znanstvenom i tehnološkom napretku, povećanju gustoće protoka energije.  A 

sva ona Zelena ideologija – koja je ustvari ideologija nerazvoja – mora se 

promijeniti; i svijet se vratiti u smjeru gdje stvarni fizički zakoni fizičkog 

svemira daju kriterij istine, a ne ideologija. 

15. studeni 2016. 
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